
Protokół nr 15/2014 
z  posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Gospodarki Komunalnej,  Mieszkaniowej,  

Budżetu i Rolnictwa odbytego w dniu  7  kwietnia   2014 roku w godz.14
00 

 w  sali  Urzędu  

Miejskiego w Poniecu. 

__________________________________________________________________________ 
 

   W posiedzeniu uczestniczyli: 

    1. Grażyna      Biernaczyk               Przewodniczący komisji 

    2. Stanisław    Machowski              Zastępca  Przewodniczącego 

    3. Barbara       Mendyka              Członek    Komisji 

    4. Marcin        Stróżyński                Członek    Komisji 

    5. Zdzisław     Zdęga                       Członek    Komisji  

    6. Jacek           Widyński                 Burmistrz   Ponieca  

    7. Andrzej       Przybylski                Skarbnik Gminy 

    8. Zdzisław     Ambroży                  Inspektor UM 

    9. Przedstawicielka gazety Życie Gostynia  

 

 

     Przewodnicząca Komisji Grażyna Biernaczyk dokonała otwarcia posiedzenia i 

powitała przybyłych członków, a w ich imieniu zaproszonych gości. Poinformowała, że 

tematem dzisiejszego posiedzenia jest: 

 

1 Zaopiniowanie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Poniec za 2013 rok. 

2.Zaawansowanie prac przy budowie hali widowiskowo-sportowej i adaptacji  

   budynków poszpitalnych na Przedszkole Samorządowe w Poniecu. 

 

 

Przewodnicząca komisji  Grażyna Biernaczyk poinformowała, że ze względów czasowych  

Komisja najpierw zapozna się z zaawansowaniem prac przy adaptacji obiektów poszpitalnych 

na przedszkole samorządowe. Prace  są  wykonywane do godz. 16.00 dlatego   

zaproponowała by najpierw  komisja zapoznała się z przebiegiem prac przy budowie  hali 

widowiskowo-sportowej i adaptacji  budynków poszpitalnych na Przedszkole Samorządowe 

w Poniecu, a następnie  budową hali widowiskowo- sportowej. 

 
 

Burmistrz Ponieca  Jacek  Widyński poinformował,  że w ramach inicjatywy Jessica w 

miesiącu kwietniu 2013 roku  Gmina podpisała umowę inwestycyjną w sprawie  udzielenia 

pożyczki na realizację   projektu rewitalizacyjnego pod nazwą   „Odnowa i nadanie  nowych  

funkcji zdekapitalizowanym  budynkom poszpitalnym poprzez stworzenie  Przedszkola 

Samorządowego w Poniecu”. Dnia 19 czerwca 2013 roku został ogłoszony przetarg na 

wykonanie zadania inwestycyjnego. Złożono 11 ofert. Wykonawcą  zadania  wybrano firmę  

Architektoniczno- Budowlaną  Restauracji  Zabytków  Architektom.  Zgodnie z zawartą 

umową inwestycja ta ma być zakończona  do 30 czerwca 2014 roku.  W najbliższych 

tygodniach Gmina zamierza ogłosić przetarg na wyposażenie obiektu. Będzie to 

najnowocześniejszy obiekt  przedszkolny na terenie powiatu gostyńskiego. 

Burmistrz  Ponieca poinformował, że do zmodernizowanego przedszkola będzie uczęszczać 

200 dzieci, w którym będzie osiem sal dydaktycznych. Wszystkie przestronne i wyposażone 

w łazienki i zaplecze socjalne. Ponadto w przedszkolu mieścić się będą pomieszczenia 

administracyjne, gabinet higienistki, logopedy. W ubiegłym roku  z braku miejsc 50 dzieci  

nie zostało przyjętych do przedszkola. Będzie to przedszkole na miarę XXI wieku. 



W przyszłości jest planowane wyposażenie wejść przedszkola  w specjalne czipy, ułatwi to  

rozliczenie czasu pobytu dziecka w przedszkolu, oraz utrudni  dostęp osób niepożądanych na 

teren obiektu przedszkola. 

Główny budynek  przedszkolny połączony będzie  zadaszonym łącznikiem z tzw. amfiteatrem 

wewnętrznym, w którym dzieci przy niesprzyjającej pogodzie będą mogły brać udział w  

spektaklach itp. Ponadto na terenie kompleksu szkolnego powstaną place zabaw, zegar 

słoneczny, oczka wodne, amfiteatr zewnętrzny z nagłośnieniem. Otwarcie przedszkola  

samorządowego planowane jest na 1 września 2014 roku. 
 

Członkowie komisji zapoznali się z zaawansowaniem  prac  budowlanych   przy przebudowie 

zespołu  budynków poszpitalnych   na przedszkole samorządowe  tj.  realizacją następujących 

prac: murarskich, elektrycznych, stolarki okiennej, kanalizacji deszczowej i sanitarnej, 

centralnego ogrzewania, wentylacji mechanicznej, infrastruktury zewnętrznej, urządzenia 

placu zabaw. 
 

Następnie  Komisja zapoznała  się z   zaawansowaniem  prac  przy budowie hali widowisko -

sportowej w Poniecu  ( wkopane  i zalane zostały fundamenty, wykonane  zostały  ściany 

przyziemne, pobudowano ściany części parteru budynku). Wykonawcą inwestycji jest Zakład 

Remontowo – Budowlany REM-BUD Marek Konieczny. 

Ogólny koszt inwestycji 4.100.000 złotych. Gmina złoży wniosek do Urzędu 

Marszałkowskiego o dotacje. 

 

Burmistrz Ponieca Jacek Widyński poinformował, że Gmina złoży wniosek do Urzędu 

Marszałkowskiego o dofinansowanie prowadzonej inwestycji w kwocie 1.500.000 zł. 

Wkrótce zostaną ogłoszone dwa przetargi na utwardzenie terenu wraz z zielenią oraz 

techniczne wyposażenie i wykonanie podłóg w sali. 

 

 

 

Ad.1 Skarbnik Gminy Andrzej Przybylski przedstawił wykonanie planu dochodów i 

wydatków budżetu Gminy Poniec za 2013 rok. Poinformował, że planowane dochody na 

rok 2013 określono w uchwale budżetowej w kwocie 20.992.227,97 zł. Do końca roku 

2013 zrealizowano dochody w kwocie 20.592.434,63 zł tj. 98,10% planu – uzyskany 

wskaźnik wykonania dochodu wskazuje na realistyczności przyjętego planu i jego 

prawidłową realizację. Następnie Skarbnik Gminy przedstawił wykonanie dochodów i 

wydatków w poszczególnych działach. Omawiając wykonanie budżetu zwrócił uwagę 

na: 

1. Plan i wykonanie dochodów z zakresu administracji rządowej zleconych gminie i 

innych zadań zleconych ustawami.  

W budżecie Gminy na 2013 rok zaplanowano dotację na realizację zadań z zakresu 

administracji rządowej zleconych Gminie i innych zadań zleconych ustawami w wysokości 

2.915.163,77 zł. a zrealizowano w kwocie 2.856.668,65 zł. co stanowi 97,99% zakładanego 

planu. Dotacje były przekazywane zgodnie z przyjętym na podstawie zawiadomień planem 

natomiast różnica między planem a wykonaniem na koniec okresu sprawozdawczego wynika 

ze zwrotu dotacji niewykorzystanych. Szczegółowo przekazane dotacje są przedstawione w 

sprawozdaniu.  

 

 

2. Realizację wydatków Gminy Poniec. 

Planowane wydatki budżetu Gminy na rok 2013 zgodnie z §2 ust.1 uchwały budżetowej 

określono w kwocie 23.466.638,97 zł. Do końca roku 2013 zrealizowano dochody w kwocie 



22.389.031,81 zł. tj. 95,41% planu. Skarbnik Gminy omawiając plan wydatków przedstawił 

wykonanie inwestycji jednorocznych: 

- Przebudowa chodnika w Bączylesie; 

- Przebudowa odcinka chodnika w Czarkowie; 

- Przebudowa chodnika w Grodzisku; 

- Przebudowa odcinka drogi powiatowej w Rokosowie, Sarbinowie i Zawadzie; 

- Przebudowa drogi gminnej w Dzięczynie w kierunku Sowin, w Sarbinowie 

- Przebudowa ulicy Prusa i części ulicy Sienkiewicza w Poniecu; 

- Wykup gruntów; 

- Dofinansowanie dla OSP Łęka Wielka zakupu motopompy do wody zanieczyszczonej; 

- Wykonanie monitoringu Ponieca Etap II; 

- Wykup budynków poszpitalnych; 

- Budowa Wiejskiego Centrum Rekreacji i Wypoczynku w Miechcinie; 

- Urządzenie placu zabaw w parku miejskim wraz z zagospodarowaniem terenu; 

- Budowa oświetlenia na osiedlu „Berlinek” 

- Dotacja na zakup inwestycyjny kosiarki bijakowej dla Zakładu Gospodarki Komunalnej, 

Mieszkaniowej w Poniecu  

- Dotacja do Gminnego Centrum Kultury, Sportu, Turystyki, Rekreacji w Poniecu na zakup 

samochodu dostawczego do obsługi świetlic wiejskich; 

 

Wszystkie zaplanowane w 2013 roku inwestycje jednoroczne zostały wykonane w całości.  

 

3. Realizacja wieloletnich przedsięwzięć inwestycyjnych w roku 2013. 

- Zadanie nr 1 Budowa trasy turystycznej Poniec – Janiszewo. 

Budowa trasy turystycznej została rozpoczęta w roku 2012 i zakończona w 2013. Założone 

cele zostały osiągnięte. Inwestycja jest dofinansowana środkami z Unii Europejskiej w 

kwocie 462.583 zł.  

- Zadanie nr 2 Budowa kanalizacji sanitarnej z przykanalikami w Łęce Wielkiej – 

oczyszczanie ścieków. 

Inwestycja została rozpoczęta w roku 2011. Na rok 2013 nie zaplanowano nakładów, ale 

zostało zakończone postępowanie przetargowe i została podpisana umowa na realizację. 

Zadanie to ma być zrealizowane do końca roku 2014. Na realizację zadania została przyznana 

Gminie pomoc finansowa ze środków Unii Europejskiej w wysokości 1.778.479 zł. i do tej 

wysokości planowane jest zaciągnięcie pożyczki na wyprzedzające finansowanie W BGK. W 

celu wykonania zadania jego część planuje się również pokryć pożyczką z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu.  

- Zadanie nr 3 Odnowa i nadanie nowych funkcji zdekapitalizowanym budynkom 

poszpitalnym poprzez stworzenie Przedszkola Samorządowego w Poniecu. 

Realizację zadania rozpoczęto w 2011 roku. Zaplanowane wykonanie na rok 2013 udało się 

wykonać 94,62%. Zakończenie zadania planuje się w roku 2014. Inwestycja jest realizowana 

z wieloletniej pożyczki zaciągniętej w ramach inicjatywy „Jessica” w BGK w Warszawie. 

- Zadanie nr 4 Budowa hali widowiskowo sportowej w Poniecu. 

Zadanie zostało rozpoczęte w roku 2005. Na rok 2013 zostały zaplanowane nakłady w 

wysokości 200.000 zł., jednak z powodu przeciągającej się procedury przetargowej udało się 

je wykonać tylko w 39,52%. W większości zadanie ma zostać zrealizowane w latach 2014-

2015. 

- Zadanie 5 Przebudowa nawierzchni rynku w Poniecu. 

Zadanie rozpoczęto w roku 2011, w roku 2013 zaplanowane nakłady zostały wykonane 

prawie w całości. Ze względu na duże obciążenie finansowe Gminy dalsze nakłady na to 

zadanie będą zaplanowane w latach 2016-2018.  



4. Dotacje pozostałe. 

W ramach wydatków budżetowych roku 2013 Gmina udzieliła dotacji przedmiotowych i 

podmiotowych na realizację swoich zadań innym jednostkom samorządu terytorialnego, 

swoim jednostkom organizacyjnym, stowarzyszeniom i pozostałym jednostkom 

niezaliczanym do sektora finansów publicznych. Szczegółowy wykaz dotacji jest 

przedstawiony w sprawozdaniu. Wszystkie zaplanowane dotacje zostały przekazane zgodnie 

z zawartymi umowami i porozumieniami. Ponadto Gmina wpłaciła na rzecz Izb Rolniczych 

2% uzyskanych wpływów z podatku rolnego. Skarbnik Gminy poinformował, że przychody 

budżetu stanowiły wolne środki z lat ubiegłych w wysokości 970.267,17 zł. i dwie pożyczki: 

- Pożyczka w kwocie 454.781,07 zł. na budowę trasy turystycznej Poniec – Janiszewo. 

- Pożyczka w kwocie 1.842.865,08 zł. zaciągnięta w Banku Gospodarstwa Krajowego i w 

ramach inicjatywy „JESSICA” przeznaczono na wykup i adaptację na przedszkole starych 

budynków poszpitalnych w Poniecu. Jest to pierwsza część przyznanej pożyczki w ogólnej 

kwocie 6.790.940,35 zł. których reszta ma być zaciągnięta w roku 2014 na dokończenie 

zadania.  

 

Rozchody stanowią spłaty dotychczas zaciągniętych pożyczek. Rozliczenie spłaty pożyczek 

jest przedstawione w sprawozdaniu.  

 

Następnie Skarbnik Gminy przedstawił plan i wykonanie przychodów i kosztów 

Samorządowych Zakładów Budżetowych tj. Zakładu Gospodarki Komunalnej i 

Mieszkaniowej w Poniecu oraz Gminnego Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Poniecu z 

siedzibą w Drzewcach.  

 

Przewodnicząca Komisji podziękowała Skarbnikowi za wnikliwe przedstawienie 

sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2013 i zwróciła się z prośbą do członków Komisji 

o dyskusję nad przedstawionym sprawozdaniem. 

Członkowie Komisji w dyskusji poruszyli następujące sprawy: 

1. Wykorzystania tylko w 80% środków przeznaczonych na II etap monitoringu w Poniecu. 

2. Wyjaśnienia, o jakim cmentarzu mówi się na 60 stronie sprawozdania o powierzchni  

     0,4925 ha i wartości 492,50 zł. 

3. Udanego zakupu kosiarki bijakowej przy mniejszym nakładzie aniżeli był zakładany. 

4. Ilości zmian wprowadzanych do budżetu Gminy w trakcie roku kalendarzowego. 

5. Wskazania gruntów rolnych przeznaczonych do oddania w dzierżawę. 

6. Świadczenia usług w zakresie opieki weterynaryjnej nad zwierzętami bezdomnymi. 

 

Skarbnik Gminy Andrzej Przybylski udzielając wyjaśnień poinformował, że zostały 

zawyżone środki na wykonanie II etapu monitoringu w Poniecu. W trakcie roku 

kalendarzowego ogółem dokonanych zmian w budżecie było 17 w tym 9 zmian 

wprowadzono na sesji uchwałą Rady Miejskiej, a 8 zarządzeniem Burmistrza Ponieca. 

Decyzją rady jedno zadanie tj. rewitalizację rynku Ponieca przesunięto na lata 2016-2018. 

 

Burmistrz Ponieca Jacek Widyński udzielając wyjaśnień na poruszone kwestie 

poinformował, że: 

- Cmentarz, o którym mowa na stronie 60 sprawozdania jest to ewangelicki cmentarz 

poniemiecki położony w Dzięczynie, drugi taki cmentarz znajduje się w Poniecu przy ulicy 

Rydzyńskiej. 

- Grunty w dzierżawie, o których mowa w sprawozdaniu to grunty sołeckie. Będą 

wypowiedziane umowy i na dalszą ich dzierżawę zostanie ogłoszony ustny przetarg. 



- Gmina podpisała umowę z lekarzem weterynarii na świadczenie usług z zakresu opieki 

weterynaryjnej nad zwierzętami bezdomnymi na terenie Miasta i Gminy Poniec.  

 

Ponadto członkowie Komisji stwierdzili, że zadania uwzględnione w budżecie Gminy na rok 

2013 zostały zrealizowane. Komisja zwróciła uwagę na fakt zrealizowania zadania, jakim jest 

budowa ścieżki rowerowej Poniec- Janiszewo, uwzględnionego w budżecie i z udziałem 

środków zewnętrznych.  

Komisja zaakcentowała fakt przystąpienia do adaptacji budynków poszpitalnych na 

przedszkole samorządowe – inwestycja jest realizowana z wieloletniej pożyczki zaciągniętej 

w ramach inicjatywy „JESSICA”.  

Komisja podkreśliła rozpoczęcie prac budowlanych po pokonaniu trudności związanych z 

przeprowadzeniem i zakończeniem procedury przetargowej na budowę hali widowiskowo-

sportowej.  

 

Komisja z satysfakcją ustosunkowała się do wykonania prac związanych: 

 

- z przebudową dróg tj. odcinka drogi powiatowej w Rokosowie, Sarbinowie i Zawadzie,    

   przebudową drogi gminnej  w Dzięczynie w kierunku Sowin, w Sarbinowie i przebudową  

   ulicy Prusa i części ulicy Sienkiewicza w Poniecu, 

 

- przebudową chodników w Bączylesie, odcinka chodnika w Czarkowie i w Grodzisku; 

 

Komisja również pozytywnie ustosunkowała się do wykonanych remontów w 

poszczególnych świetlicach wiejskich. 

 
Po   przedyskutowaniu i wysłuchaniu wyjaśnień  Burmistrza Ponieca i Skarbnika Gminy 

dotyczących trudności realizacji zadań komisja pozytywnie zaopiniowała  sprawozdanie 

budżetu Gminy Poniec za 2013 rok. 

W przeprowadzonym  głosowaniu  „za” pozytywną opinią  było  5 członków komisji. 

 

Przewodnicząca Komisji Grażyna Biernaczyk w związku z wyczerpaniem  porządku 

posiedzenia  podziękowała członkom Komisji i gościom za udział, dokonała zamknięcia 

posiedzenia. 

 

 

Protokołowała:                                                                                 Przewodnicząca Komisji: 

Radomiła Repak                                                                                   Grażyna Biernaczyk 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


